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Protokół Nr 25 

z obrad dwudziestej piątej sesji Rady Miejskiej w Więcborku, odbytych  

w dniu 23.11.2016r. 

 

 

Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury  

w Więcborku. 

Sesja trwała od godz. 12:00 – do godz. 15:20. 

Obecność według załączonej listy obecności. 

W sesji na 15 radnych udział wzięło 14 radnych, czyli quorum wymagane do podejmowania 

prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym /jedn.tekst Dz.U. Nr 

142 poz. 1591 z późn. zm./. 

Radna nieobecna usprawiedliwiona p. Marta Bączkowska. 

1. Burmistrz Więcborka      - Waldemar Kuszewski 

2. Zastępca Burmistrza Więcborka     - Jacek Masztakowski 

3. Skarbnik Gminy Więcbork     - Alina Kruk 

4. Wicestarosta Powiatu Sępoleńskiego    - Andrzej Marach 

5. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty Samorządowej w Więcborku - Danuta Zawidzka 

6. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej 

w Więcborku       - Tomasz Siekierka 

7. Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej w Więcborku - Adam Kubiak 

8. Główna Księgowa Zakładu Gospodarki Komunalnej 

 w Więcborku       - Grażyna Kamińska 

9. Inspektor UM w Więcborku     - Ewa Kiestrzyn Kobus 

10. Sołtys sołectwa Witunia      - Maria Łańska 

11. Sołtys sołectwa Sypniewo     - Brygida Migawa 

12. Redaktor „Krajeńskich Zeszytów Historycznych”  - Leszek Skaza 

13. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”    - Robert Lida 

14. Redaktor  „Gazety Pomorskiej”     - Aleksander Knitter 

W części spotkania uczestniczył Redaktor „radio Weekend” p. Maciej Bór. 

Obradom przewodniczyła p. Grażyna Witczak – Przewodnicząca Rady Miejskiej  

w Więcborku. 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Miejskiej w Więcborku. 

4. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach podejmowanych 

w okresie między sesjami. 

5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Informacja dotycząca podsumowania sezonu turystycznego w gminie i działaniach 

promocyjnych Gminy. 
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8. Rozpatrzenie wniosku Zakładu Gospodarki Komunalnej w sprawie przedłużenia czasu 

obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzania ścieków obowiązujących na terenie miasta i gminy 

Więcbork – podjęcie uchwały w sprawie przedłużenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków ustalone przez Zakład Gospodarki Komunalnej 

Spółka z o.o. w Więcborku 

9. Podjecie uchwał podatkowych na rok 2017: 

a) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz poboru tego 

podatku w drodze inkasa, 

b) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych, 

c) w sprawie stawek opłaty targowej i jej poboru 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości, przyznawania i wypłacania dodatku 

mieszkaniowego nauczycielom zatrudnionym w placówkach oświatowych, dla których 

Gmina Więcbork jest organem prowadzącym. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Więcbork  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2017. 

12. Podjecie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie orz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Więcbork na lata 2017 – 

2022. 

13. Przyjęcia uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2017”. 

14. Podjecie uchwały w sprawie statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  

w Więcborku. 

15. Podjecie uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej na dofinansowanie 

kosztów budowy studni wierconych oraz sposobu jej rozliczania. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2016. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

19. Wolne wnioski i informacje. 

20. Zakończenie. 

 

Do powyższego nie wniesiono zmian. 

 

Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie nad porządkiem obrad. 

Na sali 14 radnych 

Porządek obrad przyjęto jednogłośnie 

Ad. 3 Przewodnicząca RM p. Grażyna Witczak poinformowała, że protokół z XXIV sesji 

został napisany. Do dnia sesji nie wniesiono poprawek. Zapytała, czy ewentualnie ktoś  

z radnych w danej chwili ma jakieś uwagi. Takowych nie zgłoszono, więc poddano protokół 

pod głosowanie. 

Na sali 14 radnych 

Protokół przyjęto jednogłośnie 
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Ad. 4 Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej w Więcborku o działaniach 

podejmowanych w okresie między sesjami. 

 

W przedmiotowym okresie Przewodnicząca RM pełniła cotygodniowy – wtorkowy dyżur  

w biurze Rady Miejskiej.   

 

Ponadto: 

 

6.11.2016r.- udział w otwarciu wystawy pt.: „ Umarł za prawdę. Narodził się dla Nieba” 

wystawa materiałów IPN na temat błogosławionego ks. Jerzego Popiełuszki. Wystawie tej 

towarzyszyła również prezentacja twórczości religijnej autorów lokalnych p. Anny Radeckiej 

i p. Piotra Skowron / obchody – otwarcie XVIII Powiatowego Tygodnia Kultury 

Chrześcijańskiej/. Tego samego dnia Przewodnicząca RM uczestniczyła w benefisie 30-lecia 

pracy artystycznej p. Józefa Walczaka. 

8.11.2016r. – udział w wykładzie ks. Marcina Wierzchosławskiego „Chrzest, a człowiek XXI 

wieku”/ miejsce Miejsko - Gminnej Bibliotece Publicznej w Więcborku/. 

11.11.2016r. – udział w obchodach Święta Niepodległości /przemarsz, złożenie kwiatów pod 

pomnikiem „Orła Białego”, udział w uroczystej mszy św. za ojczyznę oraz koncercie chóru 

parafialnego/. 

13.11.2016 – udział we mszy św. kończącej Powiatowy Tydzień Kultury Chrześcijańskiej. 

14.11.2016r. – udział w otwarciu wystawy fotograficznej p. Andrzeja Osowskiego pt.: „Kraj 

między górami, a morzem” oraz w wystawie pokonkursowej „Razem promujemy 

Więcbork”/miejsce Miejsko-Gminna Biblioteka Publiczna w Więcborku/. 

18.11.2016r. – udział w wystawie prac fotograficznych p. Grzegorza Tomasika „Spotkanie z 

kolorem” w Miejsko-Gminnej Bibliotece Publicznej w Więcborku. 

22.11.2016r. – udział w posiedzeniu Komisji Statutowej Rady Miejskiej w Więcborku. 

 

W przedmiotowym okresie Przewodnicząca RM spotkała się również w gabinecie 

Burmistrza Więcborka z Dyrektor Miejsko - Gminnego Ośrodka Kultury, gdzie rozmawiano 

o planach rozwoju Placówki, integrowaniu środowisk twórczych i realizacji zadań 

statutowych. W międzyczasie prowadzone były również rozmowy z pracownikami  Zakładu 

Gospodarki Komunalnej zajmującymi się administrowaniem zasobami komunalnymi  

w sprawach newralgicznych oraz z Dyrektorem i Wicedyrektorem Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w związku z pojawieniem się ciekawego pomysłu na 

organizację usług opiekuńczych w roku 2017. 

 

Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie miedzy sesjami. 

 

31.10.2016r.- udział w Radzie Nadzorczej ZGK Więcbork (miejsce: siedziba ZGK) 

4.11.2016r.- podpisanie umowy z Panem Andrzejem Kowalskim firma REMAK w Lubiewie 

na przebudowę budynku Przedszkola w Runowie na mieszkania komunalne (miejsce: gabinet 

Burmistrza) 

5.11.2016r.- udział w rozpoczęciu sezonu grupy morsów grupy „Przerębel Krajeńskie Morsy” 

(jezioro w Zabartowie) 

6.11.2016r. – udział w wystawie fotografii z życia błogosławionego ks. Jerzego Popiełuszki 

„Zginął za prawdę. Narodził się dla nieba”, ekspozycja towarzysząca „Motywy sakralne w 

lokalnym rękodzielnictwie” w ramach Powiatowego Tygodnia Kultury Chrześcijańskiej 

(miejsce: MGBP w Więcborku). Tego samego dnia Burmistrz uczestniczył w benefisie Józefa 

Walczaka z okazji 30-lecia twórczości (miejsce: sala lustrzana, MGOK w Więcborku) 
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7.11.2016r. - wyjazd ze Skarbnikiem Panią Aliną Kruk do Torunia w celu podpisania aneksu 

do umowy dot. dofinansowania zadania przebudowa drogi relacji Puszcza Zabartowo. Poza 

tym Burmistrz wziął udział w zebraniu sprawozdawczym KGW Jastrzębiec (miejsce: 

świetlica wiejska w Jastrzębcu) oraz zebraniu sprawozdawczym KGW Śmiłowo (miejsce: 

świetlica wiejska w Śmiłowie) 

10.11.2016r. -  udział w wieczorze patriotycznym przygotowanym przez dzieci i młodzież  

ZS w Pęperzynie (miejsce: świetlica wiejska w Pęperzynie) oraz spotkaniu Rady 

Pedagogicznej, trójek klasowych rodziców ZS w Sypniewie (miejsce: świetlica szkolna ZS  

w Sypniewie). W spotkaniu uczestniczyła również dyr. BOSS-u Pani Danuta Zawidzka,  

a jego tematem było ustalenie wspólnej strategii rozwoju szkoły i wzajemnego wspierania się. 

11.11.2016r.- udział w obchodach Narodowego Święta Niepodległości. W czasie uroczystości 

nastąpiło uroczyste złożenie ślubowania klasy mundurowej Liceum Ogólnokształcącego  

w Więcborku. Tego samego dnia Burmistrz wziął udział w wieczorze patriotyczny w MGOK 

(miejsce: sala lustrzana, MGOK w Więcborku). 

12.11.2016r.- udział w zebraniach sprawozdawczych: KGW Zakrzewska Osada (miejsce: 

świetlica wiejska w Zakrzewskiej Osadzie), KGW Zakrzewek (miejsce: świetlica wiejska  

w Zakrzewku). Tego dnia Zastępca Burmistrza Pan Jacek Masztakowski uczestniczył w 50-

leciu pożycia małżeńskiego Państwa Eryki i Zygmunta Kolbusz (miejsce: Restauracja 

Pomorzanka w Więcborku) 

14.11.2016r. - podpisanie aktu notarialnego z Agencją Nieruchomości Rolnych (kancelaria 

notarialna w Bydgoszczy). Przejęcie działek stanowiących drogi na osiedlu Plebanka  

w Więcborku oraz wyjazd do Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy, gdzie złożono 

odwołanie dot. Program Rozwoju Gminnej i Powiatowej Infrastruktury Drogowej na lata 

2016-2019 na zadanie: Przebudowa drogi wewnętrznej wraz z budową sieci kanalizacji 

deszczowej w ciągu ulicy Pomorskiej na osiedlu Piastowskim w Więcborku. Ponadto 

Burmistrz złożył wizytę w Urzędzie Marszałkowskim w Toruniu odnośnie wniosku Gminy 

Więcbork o ujęcie w V aktualizacji KPOŚK nowej aglomeracji.  

16.11.2016r. - udział w posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku 

Publicznego (miejsce: biuro Rady Powiatu Sępoleńskiego). Tematy: przygotowanie do 

zimowego utrzymania dróg, sprawozdanie z działalności KPP oraz KP PSP, zagrożenie ASF 

17 listopada - II Forum Samorządowe Województwa Kujawsko – Pomorskiego. Tematy: 

środki z RPO w perspektywie finansowej 2014-2020 (terminy, kryteria ogłaszanych 

konkursów, brak środków na infrastrukturę drogową) W trakcie spotkania podpisano wspólne 

stanowisko samorządu województwa i samorządów lokalnych, dot. konieczności 

wypracowania jednolitego stanowiska reprezentującego interesy społeczności lokalnych  

i regionalnych w procesie przygotowania i wdrażania założeń polityki spójności po roku 

2020. Stanowisko zostanie przesłane do Komitetu Regionów Unii Europejskiej, Związku 

Województw RP oraz Komisji Wspólnej Rządu i Samorządu. Ponadto tego dnia nastąpiło 

także spotkanie Burmistrza z organizacjami pozarządowymi Gminy Więcbork, gdzie 

poruszono następujące tematy: informacje dot. zmiany w finansowaniu zadań realizowanych 

ze środków wpływających za zezwolenia na sprzedaż alkoholu, Kujawsko-Pomorski Ośrodek 

Wsparcia Ekonomii Społecznej w Bydgoszczy (m.in. temat spółdzielni socjalnych), środki  

w ramach LGD dla organizacji pozarządowych, podsumowanie konsultacji projektu 

Programu Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi na rok 2017 (miejsce: sala Krajeńska 

MGOK w Więcborku). 

18.11.2016r. - udział w Walnym Zebraniu Członków Stowarzyszenia Nasza Krajna 

(miejsce: Sępólno Krajeńskie). Omówienie zmian w Regulaminie Rady Decyzyjnej oraz 

podjęcie stosownych uchwał. Ponadto udział w zebraniach sprawozdawczych: KGW Witunia 

(miejsce: świetlica w Wituni), KGW Runowo Krajeńskie (miejsce: świetlica w Runowie 

Krajeńskim). Zastępca Burmistrza Więcborka Pan Jacek Masztakowski uczestniczył  
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tego dnia w otwarciu wystawy fotografiki Pana Grzegorza Tomasika (miejsce: MGBP  

w Więcborku) 

21.11.2016r. – udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej i Porządku 

Publicznego RM w Więcborku (miejsce: salka MGOPS w Więcborku) oraz w uroczystym  

przekazaniu nowego radiowozu dla Policji. Zakup radiowozu odbył się przy 

współfinansowaniu Samorządów Gminnych Kamienia Krajeńskiego, Sępólna Krajeńskiego, 

Sośna oraz Więcborka (miejsce: parking przy budynku KPP w Sępólnie Krajeńskim) 

22.11.2016r. - udział w posiedzeniu Komisji Statutowej RM w Więcborku (miejsce: sala 

Krajeńska MGOK w Więcborku) oraz posiedzeniu Komisji Oświaty /…/, Rolnictwa/…/ oraz 

Budżetu i Finansów RM w Więcborku (miejsce: sala Krajeńska MGOK w Więcborku). 

Zastępca Burmistrza Więcbork Pan Jacek Masztakowski uczestniczył tego dnia w zebraniach 

sprawozdawczych KGW Lubcza i Jeleń. 

 

Informacje dodatkowe: 

 

 Rozstrzygnięto przetarg na budowę sieci elektro-energetycznej na Osiedlu Piastowskim 

/ulice: Szlaku Bursztynowego, Krajeńska, Kazimierza II Sprawiedliwego. Mieszka III 

Starego, Henryka IV Probus/. Na zadnie wpłynęły dwie oferty, najlepsza złożył Zakład 

Usług Elektrycznych Grabinski kwota 72.324,00 zł. /wartość kosztorysowa- 99.953,00 zł/ 

 

 Rozstrzygnięty został również przetarg i podpisano umowę z Firmą REMAK na zmianę 

sposobu użytkowania budynku w Runowie Krajeńskim. 

 

 Rozstrzygnięto przetargi dotyczące odśnieżania dróg w sezonie zimowym. Gmina 

podzielona została na jedenaście sektorów. Wyłoniono oferentów, którzy złożyli 

najkorzystniejsze oferty. 

 

 Rozstrzygnięty został przetarg na przebudowę dróg na Osiedlu Łopiennik. Wygrała Firma 

PPHU Hurt-Trans Kawiko. 

 

Radny Andrzej Wenda pytał, czy jest zabezpieczona jakaś pula środków dla wykonujących 

usługę odśnieżania za tzw. gotowość do pracy. 

 

Burmistrz Więcborka podał, że w tegorocznym przetargu ujęta została taka kwota, gdyż 

przyjmuje się, że osoby składające oferty przygotowują się do świadczenia usługi i są  

w stanie gotowości do jej wykonania, trudno natomiast przewidzieć, jaka będzie ostatecznie 

pogoda i rzeczywiste wykorzystanie sprzętu. 

 

Ad.6 Interpelacje i zapytania radnych. 

 

1. Radny Andrzej Wenda pytał, czy nastąpiło już unormowanie sytuacji w ZS  

w Sypniewie pomiędzy nauczycielami, a Radą Rodziców. 

 Radny zgłosił także w imieniu lokatora zamieszkującego w budynku Przedszkola  

w Sypniewie potrzebę odświeżenia klatki schodowej. Lokator deklaruję chęć 

samodzielnego wykonania remontu, jeżeli pozyska od administratora niezbędne do tego 

materiały. 
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Ad. 7  Informację dotyczącą podsumowania sezonu turystycznego w gminie i działaniach 

promocyjnych Gminy przedstawił Zastępca Burmistrza Więcborka p. Jacek 

Masztakowski. 

 

Informacja przedstawiona była w postaci prezentacji multimedialnej - Prezentacja 

stanowi Załącznik do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz stronie BIP 

Gminy Więcbork. . 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Ryszard Kałczyński stwierdził, że prezentacja bardzo mu się podobała ale trochę 

mało było w niej jego zdaniem osób, którzy promują gminę Więcbork na zewnątrz. Ubolewał, 

że nikt nie zauważył startu więcborskich zawodników w Mistrzostwach Polski w Podnoszeniu 

Ciężarów. Wspomniał również o nagrodzie i wyróżnieniu czasopisma National Geographic  

i reprezentowaniu Gminy na Esencja Natury 2016 Herbapol. Radny wskazał przy tym 

znaczenie promocji gminy Więcbork poza jej granicami, które przejawia się ściąganiem na jej 

teren ludzi z całej Polski i nie tylko zarówno w postaci turystów, jak i potencjalnych 

inwestorów. 

 

Zastępca Burmistrza Więcborka podkreślił, że przekaz prezentacji był taki, aby pokazać 

wszystkie aspekty promocji w różnych okolicznościach, przez różne osoby i różne 

środowiska. Zapewnił, że Promocja nie zapomina o dokonaniach radnego, jako sportowca  

i stara się na bieżąco pokazywać m.in. na stronie internetowej Gminy Więcbork, jego sukcesy 

i dokonania. Poza tym dział promocji musi otrzymać sygnał, że ktoś z terenu gminy Więcbork 

obecny na takim, czy innym wydarzeniu, gdyż sam skąd ma o takim fakcie się dowiedzieć. 

Jeżeli chodzi o przyszłoroczne Mistrzostwa Polski Weteranów w podnoszeniu Ciężarów, to 

Gmina jest w kontakcie z organizatorami – Klubem „GROM” Więcbork i będzie w nich 

obecna. Na tegoroczne Mistrzostwa wysyłał zawodników „GROM” Więcbork i to on winien 

taką informację przesłać do działu Promocji Gminy Więcbork. Reasumując p. Masztakowski 

powiedział, że uwagi przyjmuje i będzie mieć je na względzie w działaniach przedmiotowej 

komórki Urzędu Miejskiego.  

 

Przewodnicząca RM zwróciła uwagę, że po raz kolejny pojawia się konieczność 

współdziałania organizacji, jednostek, klubów w kwestii wspólnego planowania, organizacji  

i ustalania harmonogramu działań. Ma nadzieję, że te elementy zostaną uwzględnione przez 

osoby zajmujące się zarówno współpracą z organizacjami, jak i bezpośrednio z promocją 

Gminy w Urzędzie Miejskim w Więcborku. 

 

Ad. 8 Wniosek Zakładu Gospodarki Komunalnej w sprawie przedłużenia czasu 

obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzania ścieków obowiązujących na terenie miasta i gminy Więcbork 

oraz projekt uchwały w sprawie przedłużenia taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  

i zbiorowe odprowadzanie ścieków ustalone przez Zakład Gospodarki Komunalnej Spółka  

z o.o. w Więcborku przedłożył Dyrektor ZGK p. Adam Kubiak. 

 

Wniosek stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego Protokołu /do wglądu w biurze RM oraz 

stronie BIP Gminy Więcbork/ 
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Opinia połączonych Komisji RM: Oświaty, Kultury i Sportu, Budżetu i Finansów oraz 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu - 

pozytywna 

 

Uwag nie wniesiono 

Na sali 14 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

Ad. 9 Uchwały podatkowe na rok 2017 omówiła Skarbnik Gminy Więcbork p. Alina 

Kruk. 

Tytułem wstępu  Skarbnik powiedziała, że w zakresie podatków i opłat lokalnych na 2017r. 

jest propozycja, aby stawki te pozostały na poziomie roku bieżącego. W związku  

z powyższym nie byłoby potrzeby wywoływania stosownych uchwał, jednakże stawki opłat  

i podatków lokalnych nie mogą  być wyższe od stawek określonych corocznie  

w obwieszczeniu Ministra Finansów odnośnie górnych stawek podatków i opłat lokalnych . 

Zatem w przypadkach, gdzie obowiązujące w roku 2016 stawki maksymalne nie odpowiadają 

wskazaniom obwieszczenia, pojawiła się konieczność ich skorygowania. Górne stawki 

podawane corocznie w obwieszczeniu Ministra Finansów określane są w oparciu  

o średnioroczny wskaźnik wzrostu cen towarów i usług konsumpcyjnych. Dla roku 2017 

porównuje się ceny z roku 2015 w odniesieniu do roku 2014 i wskaźnik ten jest niższy  

o około 0,9%. W związku z tym górne stawki ogłoszone w obwieszczeniu są o ten wskaźnik 

niższe.  

Opinia połączonych Komisji RM: Oświaty, Kultury i Sportu, Budżetu i Finansów oraz 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu do 

poniższych projektów uchwał - pozytywna 

 

a) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz poboru tego 

podatku w drodze inkasa 

1) od gruntów:  

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków - 0,75 zł od 1 m² powierzchni,  

b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi 

płynącymi jezior i zbiorników sztucznych  – 4,54  zł  od 1 ha powierzchni,  

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego - 0,25  zł od 1 m² 

powierzchni, 

d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym mowa w ustawie z 

dnia 9 października 2015 r. o rewitalizacji (Dz. U. poz. 1777), i położonych na 

terenach, dla których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje 

przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, usługową albo zabudowę o 

przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy, jeżeli od dnia 

wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w 
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tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa budowlanego – 

2,98 zł. od l m2 powierzchni; 

2) od budynków lub ich części:  

a) mieszkalnych - 0,73  zł od 1 m² powierzchni użytkowej,  

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 

18,51  zł od 1 m² powierzchni użytkowej,  

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 

kwalifikowanym materiałem siewnym – 10,59 zł od 1 m² powierzchni 

użytkowej,  

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów o 

działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń           

– 4,61 zł od 1 m² powierzchni użytkowej,  

e) od pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności 

pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 6,11 zł od 1 m² 

powierzchni użytkowej,  

f) od budowli - 2% ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust. 1 pkt. 3 i ust. 3-7 

ustawy z dnia 12 stycznia 1991 r. o podatkach i opłatach lokalnych (tj. Dz. U. z 

2016 r. poz. 716 z późn. zm.). 

 

Korekcie podlegały stawki podkreślone i wytłuszczone w powyższym tekście. W pozostałym 

zakresie obowiązują stawki podatków ustalonych na 2016r. 

 

Uwag nie wniesiono 

Na sali 14 radnych  

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

 

b) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

Zmianie ulegają pozycje w Załączniku 2 do uchwały w kolumnie trzeciej: 

 w wierszu określającym masę całkowitą dopuszczalną od 25 – 36 ton pojawiła się 

kwota 2.374,85 zł.  

 w pojazdach posiadających trzy osie i więcej – od 25 ton w górę trzy poszczególne 

stawi zostały zmienione do wartości zgodnej z obwieszczeniem 2.374,85 zł i dwie kwoty 

po 3.072,52 zł 

 

 

Uwag nie wniesiono 

Na sali 14 radnych  

Uchwałę podjęto jednogłośnie 
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c) w sprawie stawek opłaty targowej i jej poboru 

w powyższym projekcie w §1 ust1. Stawki są zgodne z obowiązującymi obecnie na 2016r. 

Skorygowana została jedynie kwota wskazana w § 2. Opłata targowa nie może przekroczyć 

kwoty 751,65 zł. dziennie. 

 

Uwag nie wniesiono 

Na sali 14 radnych  

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Nie zostały wywołane uchwały w zakresie stawek podatku rolnego, czy leśnego gdyż podatki 

te są określone zgodnie ze skalnikiem zawartym w ustawie tj. w oparciu o coroczny 

komunikat Prezesa GUS. W przypadku podatku rolnego brana jest pod uwagę cena skupu 

żyta w jedenastu kwartałach poprzedzających kwartał roku budżetowego, którego stawki 

dotyczą. Natomiast jeżeli chodzi o podatek leśny, pod uwagę brana jest cena drewna  

w trzech pierwszych kwartałach roku 2016. Stawki te są nieznacznie niższe od tych, które 

aktualnie obowiązują. Nie wywołano również uchwały w sprawie opłaty za posiadanie psa. 

Tu od 2013 roku obowiązuje stawka w kwocie 10,00 zł . 

 

 

Przewodnicząca RM ogłosiła dziesięciominutową przerwę w obradach. 

 

Po przewie obrady wznowiono. 

 

Ad.10 Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości, przyznawania i wypłacania dodatku 

mieszkaniowego nauczycielom zatrudnionym w placówkach oświatowych, dla których 

Gmina Więcbork jest organem prowadzącym omówiła Dyrektor Biura Obsługi Oświaty 

Samorządowej w Więcborku p. Danuta Zawidzka. 

Nauczycielowi zatrudnionemu na terenie wiejskim oraz w mieście do 5000 mieszkańców 

przysługują dwa dodatki o charakterze socjalnym: dodatek tzw. wiejski i nauczycielski 

dodatek mieszkaniowy. Warunkiem otrzymania jest posiadanie kwalifikacji do zajmowania 

stanowiska nauczyciela oraz zatrudnienie w wymiarze nie niższym niż połowa 

obowiązującego wymiaru. W sprawie dodatku mieszkaniowego Karta Nauczyciela 

postanawia, iż jego wysokość uzależniona jest od stanu rodzinnego i może być zróżnicowana 

w zależności od miejscowości, w której nauczyciel jest zatrudniony. Zadaniem organu 

prowadzącego jest określenie wysokości nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego oraz 

szczegółowych zasad jego przyznawania i wypłacania. Uchwała w sprawie wysokości, zasad 

przyznawania i wypłacania dodatku mieszkaniowego podlega uzgodnieniu ze związkami 

zawodowymi zrzeszającymi nauczycieli w trybie art. 30 ust. 6 i 6a Karty Nauczyciela.  

W sprawie uzgodnienia odbyły się trzy spotkania. Strona związkowa zakwestionowała 

propozycję zmniejszenia wysokości dodatków mieszkaniowych, stając na stanowisku, że 

dotychczasowe stawki dodatków są kwotami minimalnymi. Pozostała treść uchwały nie 

budziła zastrzeżeń. Przedkładany projekt przewiduje stawki dodatków mieszkaniowych na 

dotychczasowym poziomie. 
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Projekt nie wywołał dyskusji radnych. 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 11 Projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu współpracy Gminy Więcbork  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2017 omówiła Inspektor UM p. Ewa Kiestrzyn – Kobus. 

Wywołany Program jest programem rocznym, który musi zostać uchwalony do końca 

listopada roku poprzedzającego okres jego obowiązywania. Projekt został przygotowany  

w oparciu o opinie i wnioski, jakie spłynęły od przedstawicieli organizacji pozarządowych.  

W Programie nie zmieniło się nic oprócz tego, że dodane zostało jedno zadanie dotyczące 

przeciwdziałania uzależnieniu i patologiom społecznym oraz zwiększyła się o 20.000,00 zł 

kwota  środków do podziału na  realizację Programu /łączna kwota to teraz 240.000,00 zł/. 

Projekt Programu został skonsultowany z przedstawicielami organizacji pozarządowych. Od 

3 – 16 listopada organizacje mogły składać pisemne wnioski i uwagi. Siedemnastego 

listopada odbyło się spotkanie z przedstawicielami organizacji i stowarzyszeń połączone ze 

szkoleniem dotyczącym możliwości pozyskiwania środków spoza budżetu Gminy.  

W wyznaczonym terminie wpłynęła jedna propozycja dotycząca wprowadzenia nowego 

kryterium oceny tj. „promocja gminy”, gdzie za jego spełnienie przyznawane byłby 

dodatkowe punkty organizacjom w postaci określonej kwoty pieniędzy np. 1.000,00 zł. 

Ponieważ propozycja dotyczyła roku 2018 nie 2017 Burmistrz przeanalizuje zgłoszony 

wniosek w przyszłym roku. 

 

Opinia połączonych Komisji RM: Oświaty, Kultury i Sportu, Budżetu i Finansów oraz 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu – 

pozytywna 

 

Pytań nie zgłoszono. 

 

Na sali 14 radnych. 

 

Uchwale podjęto jednogłośnie 

 

Ad.12-14 Projekty uchwał przygotowane przez Miejsko - Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej w Więcborku przedstawił Dyrektor Jednostki p. Tomasz Siekierka. 

 

a) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Więcbork na lata 2017 – 

2022. 

 

Program zawiera szczegółową diagnozę problemu. Problem przemocy niestety występuje, co 

odzwierciedlają chociażby wyniki ankiet przeprowadzonych w szkołach gimnazjalnych  

i ponadgimnazjalnych. Ilość Niebieskich Kart – około sześćdziesięciu rocznie, to tylko 

potwierdzenie, że zjawisko o którym mowa funkcjonuje na terenie gminy Więcbork. Liczba 

interwencji policji na terenie gminy w 2015r. wg danych uzyskanych z Policji, to 927. 

Program podlegał konsultacjom społecznym, do projektu nie wniesiono żadnych uwag. 

Dokument związany jest przede wszystkim z funkcjonowaniem Zespołu 

Interdyscyplinarnego. Dyrektor podkreślił interdyscyplinarność działań, wskazując, iż każda 

instytucja zaangażowana w przeciwdziałanie zjawisku  przemocy ma swój udział i przypisane 
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działania właśnie dla tejże jednostki właściwe. Tak naprawdę tylko wspólne działanie 

wszystkich jednostek i instytucji może zapewnić sukces w podejmowanych działaniach. 

Opinia Komisji Zdrowia /…/ - pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Radny Ryszard Kalaczyński  powiedział, że problematyka ta była przedmiotem dyskusji na 

posiedzeniu Komisji Zdrowia /…/. Radny uważał, że dzieciom, młodzieży i całemu 

społeczeństwu winno sie pokazywać, że przemoc, czy nadużywanie alkoholu /dużej mierze 

jedno współistnieje ściśle z drugim/ jest złe, niewłaściwe. Sam jest przykładem na to, że 

można pokonać słabości i poprzez sport propagować zdrowy styl życia. Zgubna jest zdaniem 

radnego tradycja tzw. „stawiania” przy każdej nadarzającej się okazji, wpędzająca  

w negatywne nawyki i przyzwyczajenia. Takiej „tradycji” jest zdecydowanie przeciwny. 

Popiera natomiast wszystkie działania profilaktyczne, które mają na celu zapobieganie 

problemowi alkoholizmu i na ten aspekt należy położyć największy nacisk. 

 

Przewodnicząca RM zauważyła, że póki co mowa jest o przeciwdziałaniu przemocy, radny 

zaś płynnie przeszedł niejako do kolejnego punktu porządku obrad. Niemniej oba zjawiska  

i przemoc i alkoholizm są często ściśle ze sobą powiązane. 

 

Radna Beata Lida, Przewodnicząca Komisji Zdrowia /…/ potwierdziła, że dyskusja 

podczas Komisji była bardzo burzliwa przede wszystkim w zakresie przemocy. Podała, że 

Komisja będzie formułowała wniosek do Prokuratora obejmującego swym działaniem gminę 

Więcbork, aby w sytuacjach kryzysowych rodzin, kiedy dochodzi do przemocy fizycznej, 

psychicznej i innej, to sprawca opuszczał miejsce przemocy, a nie ofiara. Teraz najczęściej 

miejsce musi opuszczać ofiara, a zazwyczaj jest to matka z dzieckiem, czy dziećmi. 

 

Przewodnicząca RM sprostowała, że do momentu orzeczenia jakiegokolwiek sądu nie 

możemy mówić o sprawcy przestępstwa, a jedynie o podejrzanym.  

 

Radny Wojciech Janicki odnosząc się do Programu wskazał na czas w jakim zebrano dane z 

ankiet tj. w roku 2014. Choć w dalszych opracowaniach pojawia się rok 2015 radny 

zastanawiał się, jak wyglądałaby ta problematyka gdyby ankiety wykonano w roku 2015. 

 

Dyrektor MGOPS wyjaśnił, że ankiety są z roku 2014 natomiast dane z roku 2015 pochodzą 

m.in. z Policji, Zespołu Interdyscyplinarnego. W roku 2015 nie przeprowadzano ankiet, 

planowana jest poszerzona diagnoza ponowie w roku 2017, na której Ośrodek będzie się 

opierał pisząc kolejny Program np. Profilaktyki. Ankiety nie są wykonywane co roku, gdyż 

jest to dość duże przedsięwzięcie. 

 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

 

Na sali 14 radnych 

 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

b) w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz przeciwdziałania Narkomanii na rok 2017”. 
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Zgodnie z art. 41 ust. 1 ustawy z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu w trzeźwości 

i przeciwdziałaniu alkoholizmowi do zadań własnych gminy należy prowadzenie działań 

związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych. Realizacja tych 

zadań prowadzona jest w formie gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych, uchwalanego corocznie przez radę gminy. Natomiast zgodnie  

z zapisami ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o   przeciwdziałaniu narkomanii, gmina 

zobowiązana jest także do prowadzenia działań związanych z przeciwdziałaniem narkomanii  

i do opracowania w tym zakresie innego programu. Problemy alkoholizmu i narkomanii, są ze 

sobą ściśle powiązane, dlatego opracowanie dla gminy Więcbork jednego wspólnego 

programu pod nazwą „Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz przeciwdziałania Narkomanii na 2017 rok” jest w pełni uzasadnione. 

Projekt ten podobnie jak poprzedni był konsultowany został pozytywnie zaopiniowany przez 

Gminną Komisję ds. Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.  

 

Opinia Komisji Zdrowia /…/ - pozytywna. 

 

Przewodnicząca RM otworzyła dyskusję. 

 

Sołtys sołectwa Sypniewo chciała wyjaśnić procedurę wzywania mieszkańców na 

posiedzenia Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. Pytała, jak to się 

dzieje, że na takie spotkania wzywane są osoby, które nie piją alkoholu.   

 

Dyrektor MGOPS odpowiedział, że trudno odnieść mu się do tej konkretnej sytuacji ale 

generalnie pisma o których mowa wysyłane są do osób, co do których posiadane są 

informacje, że występuje problem alkoholowy i informacje te pochodzą m.in. od 

pracowników socjalnych. Poza tym zgłoszenia takie trafiają z Zespołu Interdyscyplinarnego, 

z Policji, czy od członków rodziny. Drugą grupą osób wzywanych są członkowie rodzin. 

Trudno mu powiedzieć, jak to wspomniane przez sołtys wezwanie zostało sprecyzowane, 

niemniej udział w takim spotkaniu wyjaśnia okoliczności wezwania. Nie jest też tak, że 

wezwanie danej osoby klasyfikuje ją jako osobę nadużywającą alkoholu. Osobiście zachęca, 

by skorzystać z takiego zaproszenia i wyjaśnić sytuację. 

Przewodnicząca RM zamknęła dyskusję. 

Na sali 14 radnych 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

c) w sprawie statutu Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku. 

 

Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Więcborku jest jednostką organizacyjną 

gminy, będącą jednostką organizacyjną pomocy społecznej, w strukturach której działają inne 

jednostki organizacyjne pomocy społecznej i placówka wsparcia dziennego. Ośrodek działa 

na podstawie Statutu nadanego uchwałą Rady Miejskiej w Więcborku. Z uwagi na zmiany 

zakresu działalności Ośrodka, konieczne jest przyjęcie Statutu w brzmieniu stanowiącym 

załącznik do niniejszej uchwały. Główną zmianą jest rozszerzenie zadań Ośrodka o realizacje 

Programu 500+ . Poza tym w trzech miejscach następuje doprecyzowanie: w §9, gdzie mowa 

była o Środowiskowym Domu Samopomocy, Klubie Samopomocy i Świetlicy 
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Środowiskowej rozszerzono zapisu określając jakiego rodzaju są to placówki tj.: ośrodek 

wsparcia dla osób z zaburzeniami psychicznymi  /dot. dwóch pierwszych/, w przypadku 

Świetlicy Środowiskowej – placówka wsparcia dziennego. W dwóch miejscach wykreślono 

stwierdzenie „w szczególności”, gdzie mówi się o celach działania Ośrodka pomocy i celach 

działania Dyrektora Ośrodka, z uwagi na fakt, że służby Wojewody uchylają uchwały,  

w których są tak ogólne stwierdzenia. 

 

Opinia Komisji Zdrowia /…/ - pozytywna. 

 

Pytań nie wniesiono. 

 

Na sali 14 radnych 

  

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad. 15 Projekt uchwały w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji celowej na 

dofinansowanie kosztów budowy studni wierconych oraz sposobu jej rozliczania omówił 

Kierownik Referatu UM p. Tomasz Fifielski. 

 

Podstawę prawną podjęcia uchwały stanowi art. 403 ust. 5 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. - 

Prawo ochrony środowiska (Dz. U. z 2013 r. póz. 1232zpóźn. zm.), zgodnie z którym zasady 

udzielania dotacji celowej z budżetu gminy na finansowanie lub dofinansowanie kosztów 

inwestycji, obejmujące w szczególności kryteria wyboru inwestycji do finansowania lub 

dofinansowania oraz tryb postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposób jej rozliczania 

określa odpowiednio rada gminy w drodze uchwały. Dotacja udzielana będzie  

z przeznaczeniem na budowę studni wierconych, które zapewnią zapotrzebowanie w wodę 

pitną na terenach, gdzie nie ma dostępu do wodociągu i w przyszłości nie planuje się takiej 

inwestycji. Projekt uchwały został zgłoszony Prezesowi Urzędu Ochrony Konkurencji  

i Konsumentów w trybie art. 7 ust. 3 ustawy z dnia 30 kwietnia 2004r. o postępowaniu  

w sprawach dotyczących pomocy publicznej (Dz.U. z 2016r., poz. 1808 z późn. zm.) oraz 

Ministrowi Rolnictwa i Rozwoju Wsi w trybie art. 7 ust. 3a w/w ustawy. Przedłożone przez 

UOKiK oraz Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi propozycje zmian zostały uwzględnione 

w projekcie uchwały. Realizacja uchwały wywołuje skutki finansowe. Wysokość 

wydatkowych środków określa corocznie podjęta uchwala budżetowa. W związku  

z powyższym podjęcie przedmiotowej uchwały jest zasadne. 

Opinia połączonych Komisji RM: Oświaty, Kultury i Sportu, Budżetu i Finansów oraz 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu - 

pozytywna 

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

Na sali 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało  - 13 radnych 

Wstrzymał się od głosu   - 1 radny 

 

 

Ad.16-17 Projekty uchwał finansowych przedstawiła Skarbnik Gminy Więcbork  

p. Alina Kruk. 
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a) w sprawie zmian budżetu Gminy Więcbork na rok 2016. 

Zmiany dotyczyły:  

1. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko-Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.85.2016 z dnia 08 listopada 2016 r. 

zmniejszającego plan dotacji w rozdz. 75011 (§2010) o kwotę 3.018,00 zł w związku  

z rozliczeniem dotacji z zakresu spraw obywatelskich na podstawie ilości spraw 

wykonanych do końca września br. Po stronie wydatków zmniejsza się plan w §4010. 

2. Zwiększa się plan dochodów i wydatków budżetowych w rozdz. 80195 o kwotę 

29.630,33 zł na podstawie umowy nr 99/M/2016 z dnia 30 marca 2016 r. dotyczącej 

dofinansowania pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych pracowników. 

3. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko-Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.90.2016 z dnia 16 listopada 2016 r. 

zwiększającego plan dotacji w rozdz. 85203 (§2010) o kwotę 2.367,00 zł  

z przeznaczeniem na bieżące funkcjonowanie Środowiskowego Domu Samopomocy  

w Więcborku. Po stronie wydatków zwiększa się plan w §4300. 

4. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko-Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.89.2016 z dnia 15 listopada 2016 r. 

zwiększającego plan dotacji w rozdz. 85211 (§2060) o kwotę 678.434,00 zł  

z przeznaczeniem na realizację zadań, o których mowa w ustawie z dnia 11 lutego 2016 r. 

o pomocy państwa w wychowaniu dzieci. Po stronie wydatków zwiększa się plan  

w §3110 i w paragrafach związanych z obsługą administracyjną zadania. 

5. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko-Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.89.2016 z dnia 15 listopada 2016 r. 

zwiększającego plan dotacji w rozdz. 85212 (§2010) o kwotę 107.777,00 zł  

z przeznaczeniem na realizację ustawy o świadczeniach rodzinnych, ustawy o pomocy 

osobom uprawnionym do alimentów,  ustawy o ustalaniu i wypłaci zasiłków dla 

opiekunów. Po stronie wydatków zwiększa się plan w §3110 i 4110. 

6. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko-Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.87.2016 z dnia 14 listopada 2016 r. 

zmniejszający plan dotacji w rozdz. 85213 (§2010) o kwotę 1.600,00 zł na podstawie 

jednorazowego  sprawozdania opublikowanego w Centralnej Aplikacji Statystycznej pn. 

Rozliczenie wydatków budżetowych za 2016 r. - zadania zlecone (gminy)  

z przeznaczeniem na opłacenie  składek na ubezpieczenie  zdrowotne  za  osoby 

pobierające świadczenie pielęgnacyjne, zasiłek dla opiekuna oraz specjalny zasiłek 

opiekuńczy na podstawie ustawy z dnia 07 sierpnia 2004 r. o świadczeniach opieki 

zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych. Po stronie wydatków zmniejsza się 

plan w §4130. 

7. Zmiany w planie dochodów i wydatków budżetowych dokonano na podstawie pisma 

Wojewody Kujawsko-Pomorskiego nr WFB.I.3120.3.88.2016/36 z dnia 16 listopada 

2016 r. zmniejszającego plan dotacji w rozdz. 85295 (§2010) o kwotę 92,95 zł w oparciu 

o analizę wykorzystania dotacji pochodzącej z rezerwy celowej z przeznaczeniem na 

realizację zadań związanych z przyznaniem Karty Dużej Rodziny. Po stronie wydatków 

zmniejsza się plan w §4210. 

8. Zwiększa się plan dochodów (§2700) i wydatków budżetowych (§4700) w rozdz. 75023 

o kwotę 13.136,00zł w związku z zawartą w dniu 14.03.2016 r. umową o sfinansowanie 

kosztów kształcenia ustawicznego pracowników i pracodawcy. W ramach zawartej 

umowy Gmina otrzyma z Krajowego Funduszu Szkoleniowego środki na kształcenie 

pracowników. 
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9. Zwiększa się plan dochodów budżetowych w rozdz. 75412 o kwotę 1.084,00 zł w wyniku 

wpływu dochodów ze sprzedaży złomu ze zdemontowanych elementów instalacji c.o.  

w OSP Więcbork. 

10. Zwiększa się plan finansowy dochodów w rozdz. 75814§0960 o kwotę 13.437,22 zł  

w związku z otrzymaniem następujących darowizn: 

 od Rady Rodziców przy Zespole Szkół w Sypniewie w kwocie 5.000,00 zł  

z przeznaczeniem na dofinansowanie zakup systemu monitoringu w szkole, 

 od Toruńskiego Stowarzyszenia Pomocy Szkole (darowizna w ramach odpisu 1% 

podatku) w wysokości 437,22 zł dla Szkoły Podstawowej w Więcborku, 

 od Rady Rodziców przy Szkole Podstawowej w Runowie Kraj. w wysokości 8.000,00 

zł z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu i montażu tablicy interaktywnej. 

11. Zwiększa się planu finansowy dochodów w §0840 w rozdz. 80101 o kwotę 885,00 zł  

i w rozdz. 80104 o kwotę 576,00 zł w wyniku wpływu dochodów ze sprzedaży złomu ze 

zdemontowanych elementów instalacji c.o. w Zespole Szkół w Pęperzynie i w oddziale 

przedszkolnym w Borzyszkowie, 

12. Zwiększa się planu finansowy dochodów w rozdz. 80114 o kwotę 665,00 zł w wyniku 

wpływu kwot ściągniętych egzekucyjnie od byłego pracownika, 

13. Zwiększa się plan dochodów w następujących rozdziałach i paragrafach: 

 70005§0750 o kwotę 25.000,00 zł (wpływ z opłat z najmu i dzierżawy składników 

majątkowych), 70005§0920 o kwotę 600,00 zł (wpływ odsetek od zaległości z tytułu 

opłat za gospodarowanie mieniem komunalnym), 

 75023 §0690 o kwotę 2.500,00 zł (wpływy z tytułu zwrotu kosztów upomnień), 

 75615§0500 o kwotę 2.338,00 zł i 75616§0500 o kwotę 45.500,00 zł (wpływy  

z podatku od czynności cywilnoprawnych), 

 75615§0910 o kwotę 350,00 zł (wpływy z odsetek od nieterminowych wpłat 

podatków), 

 75616§0360 o kwotę 6.200,00 zł (wpływy z podatku od spadków i darowizn), 

 75814§0920 o kwotę 14.000,00 zł (wpływy z odsetek bankowych), 

 85202§0970 o kwotę 1.500,00 zł (dochody JST z tytułu wpływu odpłatności za pobyt 

w domu pomocy społecznej w Kamieniu Kraj.), 

 90002§0910 o kwotę 1.500,00 zł (wpływy z odsetek od zaległości z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi). 

Powodem zmian jest wykonanie w/w dochodów na poziomie umożliwiającym 

zwiększenie o wskazane kwoty dotychczasowego planu finansowego. 

14. W rozdz. 60016 zwiększa się plan finansowy wydatków o kwotę 52.363,00 zł  

z przeznaczeniem na: 

 zakup materiałów drogowych na poprawę przejezdności dróg gminnych (§4210 - 

7.363,00 zł), 

 dokończenie budowy dróg na os. Łopiennik w Więcborku (§6050 - 45.000,00 zł). 

15. W rozdz. 71035 w par. 4300 zwiększa się plan finansowy wydatków o kwotę 3.200,00 zł 

z przeznaczeniem na zakup i montaż krzyży na cmentarzu ofiar terroru hitlerowskiego w 

Karolewie. 

16. W rozdz. 75022 zmniejsza się plan finansowy o kwotę 8.200,00 zł i przeznacza powstałe 

oszczędności na sfinansowanie zadania inwestycyjnego opisanego w pkt 20 uzasadnienia 

i zadania opisanego w pkt 15 uzasadnienia. Pozostałe zmiany pomiędzy §3030, §4210 i 

§4300 dokonuje się w ramach aktualizacji wydatków celem ich efektywniejszego 

wykorzystania. 

17. W rozdz. 75023 w par. 6060 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup 
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klimatyzatorów do budynku Urzędu Miejskiego w Więcborku" w wysokości 15.000,00 

zł, 

18. W rozdz. 80101 w par. 6050 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup 

 i montaż tablicy interaktywnej z osprzętem do Szkoły Podstawowej w Runowie Kraj."  

w kwocie 13.000,00 zł, 

19. W rozdz. 80101 w par. 6060 wprowadza się następujące zadania inwestycyjne w Zespole 

Szkół w Sypniewie: 

 Zakup rzutnika ultra krótkoogniskowego do tablicy multimedialnej w wysokości 

4.900,00 zł, 

 Zakup serwera Dell z oprogramowaniem w kwocie 3.700,00 zł, 

 Zakup kamer monitoringu (15 szt.) z rejestratorem w kwocie 11.500,00 zł, 

20. W rozdziale 80104 w par. 6060 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup 

piaskownicy do Przedszkola Gminnego 'Niezapominajka" w Więcborku" w wysokości 

5.000,00 zł, 

21. Pozostałe zmiany w planie wydatków w dziale 801 dotyczą konieczności 

rozdysponowania darowizny dla Szkoły Podstawowej w Więcborku i kwoty dochodów 

ze sprzedaży złomu w Zespole Szkół w Pęperzynie, 

22. W rozdz. 85415§3260 zmniejszony został plan finansowy wydatków o kwotę 5.000,00 zł. 

Liczba osób uprawnionych do otrzymywania pomocy materialnej jest w tym roku 

mniejsza zatem i wartość wypłaconych środków jest niższa. 

23. W rozdziale 90015 w par. 4210 zwiększa się plan finansowy o kwotę 15.000,00 zł  

z przeznaczeniem na zakup materiałów do świątecznego oświetlenia ulicznego (§4210). 

Ponadto,  dokonuje się przesunięć pomiędzy §4260 a §4300 o kwotę 2.400,00 zł celem 

wykonania instalacji elektrycznych na słupach ulicznych umożliwiających podłączenie 

dodatkowego oświetlenia świątecznego. 

24. W rozdziale 92109 par. 4210 zwiększa się plan finansowy o kwotę 6.367,06 zł celem 

zakupu materiałów do remontu instalacji c.o. w świetlicy w Dorotowie (w tym kwota 

1.367,06 zł wynika z realizacji zadań w ramach funduszu sołeckiego Sołectwa 

Wymysłowo, zgodnie z uchwałą nr 2/2016 Zebrania Wiejskiego z dnia 26.09.2016 r.). 

25. W rozdziale 92695 w par. 6060 wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne pn.: „Zakup 

rowerów wodnych (3 szt.) na wyposażenie kajakami" w wysokości 15.000,00 zł, 

26. W załączniku „Fundusz sołecki w 2016 r. koryguje się plan finansowy Sołectwa 

Suchorączek w związku z nie ujęciem zmian wprowadzonych do budżetu Zarządzeniem 

Nr 0050.4.2016 Burmistrza Więcborka z dnia 27.01.2016 r. w sprawie zmian budżetu 

Gminy Więcbork na rok 2016. Zmiany dotyczyły przeniesienia kwoty 320,00 zł w rozdz. 

92195 pomiędzy par. 4210 a 4300. 

 

Opinia połączonych Komisji RM: Oświaty, Kultury i Sportu, Budżetu i Finansów oraz 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu - 

pozytywna 

 

Projekt nie wywołał dyskusji. 

Na sali 14 radnych. 

Za przyjęciem uchwały glosowało - 13 radnych 

Wstrzymał się od głosu  - 1 radny 
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b) w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Więcbork. 

Zmian w WPF w 2016 r. dokonano z uwagi na zmiany w planie dochodów i wydatków. 

Ponadto, od 2017 r. WPF został dostosowany (w tym także załącznik przedsięwzięć) do 

danych zawartych w projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej załączonej do projektu 

budżetu Gminy Więcbork na 2017r. 

Opinia połączonych Komisji RM: Oświaty, Kultury i Sportu, Budżetu i Finansów oraz 

Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, Inwentaryzacji i Handlu - 

pozytywna 

 

Pytań nie było. 

Na sali 14 radnych. 

Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 

Ad.18  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Burmistrz Więcborka  

p. Waldemar Kuszewski. 

/Odp. na interp. radnego A. Wendy/ 

 Jeżeli mieszkaniec lokalu w Przedszkolu w Sypniewie ma chęci i zapał do wykonania 

niewielkiego odświeżenia klatki schodowej w budynku, to Gmina postara się to 

wykorzystać i zapewnić niezbędny materiał. 

 Spotkanie, które miało miejsce 10 listopada zorganizowane przez grono pedagogiczne,  

w którym uczestniczyły również trójki klasowe rodziców, Burmistrz  odbiera pozytywnie. 

Kluczowe jest to, że wszyscy zaangażowani w życie Szkoły  chcą w końcu z sobą 

naprawdę rozmawiać, nie poprzez pisma. Widać możliwość dojścia do porozumienia, 

kompromisu. Na spotkaniu zweryfikowano wiele poglądów. Wielu rodziców 

zszokowanych było pismami, jakie otrzymywał Burmistrz, czy Kurator. Padały 

stwierdzenia, że nie wszystko było tak, jak to przedstawiano, część rodziców była 

zszokowana, że w ich imieniu Rada Rodziców  się wypowiadała bez wcześniejszej 

szerszej konsultacji. Ustalono, że trójki klasowe przekażą na zebraniach rodziców 

informacje przedstawione na spotkaniu. Po tym ma się odbyć kolejne spotkanie Rady 

Rodziców i Trójek Klasowych, omówienie raz jeszcze tematu. Okazuje się, że skłóceni są 

rodzice, nauczyciele i co najgorsze również uczniowie. Dlatego też należy podkreślić 

wagę i pozytywne przesłanie płynące  

z ostatniego spotkania. Burmistrz ma nadzieję, że pójdzie to w dobrym kierunku jeżeli 

chodzi o funkcjonowanie Szkoły. Co do wszczętych procedur kuratoryjnych, to te toczą 

się swoim trybem i zgodnie z przyjętymi procedurami muszą się zakończyć. 

 

Ad.19 Wolne Wnioski i informacje. 

 

Radny Andrzej Wenda korzystając z obecności Wicestarosty Powiatu, nawiązał do 

informacji zawartej w prasie lokalnej dotyczącej ziemi, jakiej Powiat szuka w związku  
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z negocjacjami dotyczącymi przejęcia ZSCKR w Sypniewie przez Ministerstwo Rolnictwa. 

Pytał, czy grunty te znaleziono na naszym terenie. 

 

Wicestarosta Powiatu odpowiedział, że takie grunty leżą na terenie gminy Więcbork. Do 

Gminy Więcbork złożone zostało stosowne pismo – prośba o wpisanie gruntów do Studium 

uwarunkowań, jako grunty, które mogą być przeznaczone na cele edukacji społecznej. Jeśli 

zostanie to wpisane do Studium jest duża szansa, aby grunty te pozyskać z Agencji 

Nieruchomości Rolnych. 

 

Radny Wenda dopytywał, czy Powiat wykupi przedmiotowe grunty, czy wejdzie w ich 

posiadanie na zasadzie przejęcia od Agencji. 

 

Zgodnie z ustawa Powiat może otrzymać je od Agencji nieodpłatnie pod warunkiem, że 

grunty wykorzystywane będą  na cele zawarte we wniosku – Wicestarosta Powiatu. 

 

Radny Wenda dopytywał, czy Powiat ma wyznaczony czas na sfinalizowanie tego działania. 

 

Jeśli będzie uchwała, złożone zostaną stosowne dokumenty do Agencji. Jeżeli będzie decyzja 

na tak jest akt notarialny, który jest załącznikiem do podpisania ewentualnej umowy  

z Ministerstwem jeśli będzie wola polityczna i wszystkie inne dokumenty, które są niezbędne 

do przekazania zdążymy zrobić jest szansa żeby taka umowa została zawarta. Byłoby to dobre 

i dla Gminy Więcbork i dla Powiatu. Subwencja oświatowa na jednego ucznia w szkole 

ministerialnej jest z reguły trzykrotnie wyższa niż obecnie. Zatem nie trzeba mówić jakie 

byłyby szanse na prestiż i  rozwój tej szkoły. W tym tygodniu komisja ministerialna 

wizytowała szkołę, obejrzeli wszystko, wyjechali zadowoleni i taka informację przekażą 

Ministrowi / stwierdzili, że te obiekty i to miejsce jest odpowiednie, żeby szkoła typu 

ministerialnego mogła funkcjonować/. Reszta będzie zależeć od Państwa Radnych, od 

uchwalenia Studium Uwarunkowań – Wicestarosta Powiatu. 

 

Radny Henryk Szwochert zapytał, czy Agencja ma w okolicach Sypniewa wolne 

nieużytkowane grunty. Obawia się, że odbędzie się to na zasadzie wypowiedzenia umów 

rolnikom dotychczas dzierżawiącym ziemie i da grunty Szkole. Nie wie kto w takim układzie 

będzie zadowolony. 

 

Właścicielem gruntów jest Agencja Nieruchomości Rolnych. Takie grunty są na terenie 

gminy Więcbork, są dzierżawione. Dzierżawa kończy się w przyszłym roku, cel społeczny 

jest tu oczywisty – Wicestarosta Powiatu. 

 

Radny Kazimierz Wilczyński chciał wiedzieć, czy wpis do Studium o którym była mowa 

powyżej nie zablokuje jego przyjęcia na kolejne pół roku. Jeżeli tak miałoby się stać, to 

byłoby to bardzo niekorzystne dla Gminy Więcbork. 

 

Burmistrz Więcborka zapewnił, że powyższe działania na pewno nie zblokują całej 

procedury dotyczącej Studium, dlatego że wniosek złożony został odpowiednio wcześniej.  

W dniu sesji podpisywał pisma przewodnie przekazujące dokumentację do uzgodnień 

właściwym instytucjom. 

 

Radny Jan Antczak był zadania, że potrzebne grunty powinny się znaleźć, gdyż w całej 

sprawie chodzi o młodzież, powiat sępoleński i gminę Więcbork.  
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Radny Szwochert zwrócił się do przedmówcy stwierdzając, że nie wie czy ten byłby 

zadowolony, gdyby dzierżawił grunty i wypowiedziano mu umowę i dano je szkole. 

 

Radny Ryszard Kałaczyński mówił o możliwościach, jakie dla wybitnie uzdolnionej 

młodzieży z terenu gminy Więcbork, stwarza Stowarzyszenie, o którym dowiedział się przy 

okazji wyróżnienia otrzymanego przez niego od Firmy „Herbapol”. Dzięki funduszom 

młodzież uzdolniona ma szansę studiowania na uczelniach zagranicznych. Temat ten radny 

kierował do Dyrektor BOOS oraz Wicestarosty Powiatu. 

 

Wicestarosta Powiatu powracając do tematu ZSCKR w Sypniewie przypominał że w szkole 

uczy się 250 uczniów z naszego terenu, Placówka daje też zatrudnienie miejscowym 

nauczycielkom i pracownikom obsługi. Poza tym chodzi o zawód rolnika, który wg nowych 

zasad reformy oświaty obejmował będzie szkoły branżowe, firmowe, zakładowe patrz 

ministerialne. Natomiast ziemia będzie potrzebna aby pokazać na niej praktyczne aspekty 

pracy na roli. Po drugiej stronie stoi rolnik dzierżawca ale widomo, że dzierżawa kiedyś się 

kończy i trzeba podejmować decyzje. Osobiście wybiera Szkołę, uczniów, nauczycieli, i to co 

jest ważne na terenie gminy Więcbork, i w powiecie. 

 

Rany Szwochert wskazał, że rozumie motywy i jest za tym, by Szkoła była przekazana. 

Dziwi się jednak, że nikt wcześniej w Powiecie nie pomyślał , jak szkoła ma wyglądać, kiedy 

sprzedawał ziemie, którą Placówka posiadała. Wtedy były potrzebne pieniądze i ziemie 

sprzedano teraz będzie ona dzierżawiona. 

 

Wicestarosta Powiatu zgodził się z radnym mówiąc, że uważa podobnie ale jest ciągłość 

władzy i nie będzie mówił, że poprzednicy byli źli, a obecna władza dobra. Jednakże problem 

należy rozwiązać i zrobione zostanie wszystko, żeby doprowadzić sprawę do końca również 

przy współudziale Burmistrza Więcborka. 

 

Burmistrz Więcborka zapewnił, że Gmina Więcbork jeżeli tylko będzie taka możliwość 

dołoży wszelkich starań, by pomóc w sprawie, gdyż równie mocno zależy jej by Szkoła 

funkcjonowała. Jeżeli jeszcze uda się otoczyć ją opieką Ministerstwa będzie to czynnik 

korzystny dla wszystkich. Kończąc Burmistrz poprosił Sołtys Sypniewa o kopię wezwania,  

o którym mówiła wcześniej w celu ostatecznego wyjaśnienia problemu. 

 

 

 

Na tym obrady zakończono. 

Przewodnicząca RM słowami „zamykam obrady dwudziestej piątej sesji Rady Miejskiej  

w Więcborku”, zamknęła obrady. 

 

Prot. I. Mrozek 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

w Więcborku 

 

/-/ mgr Grażyna Witczak 
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